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Den 26. marts 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 970 (MOF alm. del) stillet 1. marts 2021 efter ønske fra 

Erling Bonnesen (V). 

 

Spørgsmål nr. 970 

”Hvilke forslag, strammere krav og/eller andre tiltag til forbedring af spildevandsområdet har 

ministeren fremsendt som optakt til de kommende vandplaner, så danskerne ikke skal bade eller fiske 

i spildevand? Og accepterer ministeren, at de store udledninger af urenset spildevand fortsætter til 

2025 direkte i Øresund uden skærpede krav, jf. svar på MOF alm. del – spørgsmål 720.” 

 

Svar 

Vandplanerne er fortsat under forberedelse, hvor spildevand også behandles.  

  

I forhold til overløb af spildevand har jeg igangsat en række projekter, der skal give bedre data, hvilket 

skal forbedre den fremtidige regulering:  

 Opdateret PULS-databasen hvor kommunerne indberetter overløb i  

 Gennemført en undersøgelse for at nedbringe usikkerheden på data om overløb gennem bedre 

modeller og målinger  

 Ændret spildevandsbekendtgørelsen så kommunerne er endnu stærkere forpligtet til at 

indberette data end tidligere 

 Forbedret datagrundlag for næste generations vandplaner ved at lave ekstra 

faunaklassevurderinger og besigtigelser ved overløb 

 

Som det fremgår af svaret på MOF alm. del – spørgsmål 720 har Københavns Kommune, som er den 

største udleder af urenset spildevand til Øresund, skærpet kommunens krav til Biofos betragteligt. 

Kommunen har i sine nye målsætninger taget højde for, at det tager tid at udbygge kapaciteten på 

byens rensningsanlæg.  
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